
Põlva Põhjakaare Lasteaia hoolekogu koosoleku protokoll nr. 2 

 

Koosolek toimus 27.01.2025 Põhjakaare Lasteaia Pihlapuu majas 

Koosolek algas kell 17.30 ja lõppes kell 19.20 

Koosolekut juhatas esimees Kaupo Kaskla 

Koosolekut protokollis Janno Solna 

Koosolekust võttis osa 18 hoolekogu liiget ja lisaks kolm külalist – direktor Katrin Peil ja 

õppealajuhatajad Mari-Liis Kasak ja Greta Rebanets. 5 hoolekogu liiget puudus koosolekult. 

Koosolekul osalejate registreerimisleht on lisatud protokolli lõppu. Koosoleku kvoorum oli 

täidetud ning koosolek oli otsustusvõimeline.  

 

Päevakord: 

1.  Lasteaia suvine töökorraldus 

2.  Alushariduse seaduse tutvustus 

3. Ahja tegevuskoha lahtioleku aja muutmine 

4. Muud küsimused (Pihlapuu maja sõimerühmade fassaadile rulood, Pihlapuu maja 

kanalisatsiooni probleem, Ahja maja ruumide projekteerimine, Kauksi rühma õuealale 

väikestele lastele sobilik liumägi, veetarbimine rühmas, suhkrutarbimine lasteaias) 

 

Päevakorrapunkt 1 

Direktor Peil tutvustas juhtkonna poolt paika pandud plaani. Kaalumisel oli kaks varianti. 

Parem variant tundus töökorraldus 2.  

A. Joyet: 1/3 Mooste lastevanematele see ei sobinud. Kas poleks võimalik, et tegevuskoht 

puhkab 2 nädalat ja hiljem veel kaks nädalat? Töögraafik vanematel ei luba kuu aega korraga 

puhata.  

K. Peil: Eelmine aasta oli Mooste tegevuskoha kollektiivpuhkuse ajal lasteaias vähe lapsi. 

Pole mõtet teisiti teha. Mooste lapsed saab Ahja ja Kauksi tegevuskohtadesse Mooste 



tegevuskoha puhkuse ajal viia. Oleme teinud graafiku nii, et 10km ulatuses asuvad 

tegevuskohad. Olen nõus kohtuma Mooste lastevanematega ja selgitama neile kui vaja.  

Põhjakaare lasteaia puhkuse ajal tuleb esitada avaldus(ed) läbi Spoku Lõunakaare lasteaias 

koha saamiseks. Põhjakaare lasteaia tegevuskohtade vaheline roteerumine kooskõlastada 

meili teel.  

Toimus hääletus kahe suvise lasteaia korralduse variandi vahel. 

Suvine töökorraldus 

Tegevuskoht 25.06.-

29.06. 

30.06.-

06.07. 

07.-

13.07. 

14.-

20.07 

27.-

27.07. 

28.07.-

03.08 

04.-

10.08 

11.-

17.08 

Lõunakaare 

kollek�ivpuh. 

 Valvelasteaed on Lõunakaare Lasteaed 

Põlva maja 

kollek�ivpuh. 

        

Ahja maja 

kollek�ivpuh. 

        

Vastse-Kuuste 

maja 

kollek�ivpuh. 

        

Mooste maja 

kollek�ivpuh. 

        

Rasina 

kollek�ivpuh. 

        

Kauksi 

kollek�ivpuh. 

        

Värviline ala on tegevuskoha kollektiivpuhkuse aeg. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Suvine töökorraldus 2 

Tegevuskoht 25.06.-

29.06. 

30.06.-

06.07. 

07.-

13.07. 

14.-

20.07 

27.-

27.07. 

28.07.-

03.08 

04.-

10.08 

11.-

17.08 

Lõunakaare 

kollek�ivpuh. 

 Valvelasteaed on Lõunakaare 

Lasteaed 

Põlva maja 

kollek�ivpuh. 

        

Ahja maja 

kollek�ivpuh. 

        

Vastse-Kuuste 

maja 

kollek�ivpuh. 

        

Mooste maja 

kollek�ivpuh. 

        

Rasina 

kollek�ivpuh. 

        

Kauksi 

kollek�ivpuh. 

        

Värviline ala on tegevuskoha kollektiivpuhkuse aeg. 

Otsus: ühehäälselt võeti vastu suvine töökorraldus nr.2 (koosolekul olijatele vasakpoolne 

tabel).   

Päevakorrapunkt 2 

Direktor K. Peil tutvustab alushariduseseadust ning muudatusi võrreldes eelneva seadusega:  

 lastehoid haridusministeeriumi haldusalas 

 1- 3.a lapsed on lastehoiurühmas 

 3.-7. a lapsed on lasteaiarühmas 

 lastehoid ja lasteaed peavad tuginema riiklikule õppekavale 

 lapse arengu hindamine muutus- ei hinnata igal õppeaastal, vaid 3.aastaselt ja enne 

kooli minekut. Selles eas arenevad lapsed eri kiirusel ning iga aastane hindamine pole 

vajalik 

 laste piirarvud lastehoius ja lasteaias jäävad samaks 

 alushariduseseadus enam ei kehtesta enam seda, kuidas hoolekogu moodustatakse. 

uues seaduses õppekoha pidaja kehtestab moodustamise korra 

 uues seaduses hoolekogu vaid avaldab arvamust. Lasteaia pidaja kinnitab otsused.  

K. Peil palub hoolekogu arvamust, kuidas hoolekogu moodustada. 



K. Peil: meil jäävad kõik rühmad lasteaia alla, seega kõik piirarvud jäävad meil samaks. 

Samuti ei sea see piire, mis ametinimetusega inimesed meil tööl on. Haridus- ja 

Teadusministeeriumi poolt on surve viia kõik lasteaiarühmad 1 õpetajaga süsteemile. 

Lasteaed teeb asjad endale kõige pealt selgeks.1. maiks saab selgeks, kas üleminek saab 

olema 1. september 2025 või siis aasta hiljem. 

K. Kaskla: kas osa õpetajaid hakkab abiõpetajateks, kuna meil neid rohkem? 

K. Peil: mõned pole nõus hakkama juhtivõpetajaks. Kaks abiõpetajat keerulisem juhile. 

Hetkel meil parem ja töötavam lahendus.  

Tekkis arutelu, kumba õpetajat peaks eelistama- kas magistrikraadiga õpetajat või lastega 

paremini sobivat õpetajat. 

K. Peil: tuleb direktorile otse ütlema tulla. Kuulujutu alusel otsust teha ei saa. Julgustage oma 

rühma lastevanemaid mure korral juhtkonna poole pöörduma.  

Päevakorrapunkt 3 

Lasteaia juhtkonnalt tuli palve, et Ahja tegevuskoha võiks avada praeguse kella 7.00 asemel 

kell 7.30, kuna on juba oktoobrikuust saati vaadeldud ja tehtud statistikat, et lapsed pigem 

tulevad peale kella 7.30 lasteaeda. Õpetajad on varem küll juba majas, aga saaksid millegi 

kasulikumaga tegeleda. Ühtegi varem saabunud last ukse taha ei jäeta.  

Ahja vanematelt tuli ettepanek, et hommikuti oleks valverühm.  

Ettepanek direktorilt- jätkame hetkel samaviisi, et Ahja maja avatakse kell 7. Vahepealsel ajal 

kogume andmeid, mille põhjal saame siis maikuu hoolekogus otsustada.  

Päevakorrapunkt 4 

1. Päikesekaitserulood sõimerühmadele. 

Direktor K. Peil võttis päikesekaitseruloodele hinnapakkumised. Hinnapakkumisel hind 

suurusjärgus 20 000 eurot.  

A. Tilk: vallal raha selleks pole. Vallal tegevuskulud suured. Aknad vajavad vahetust. 

Fassaadi renoveerimise käigus aknaid ei vahetatud.  



Kakukese rühma esindaja H.-L. Koosapoeg saatis koosoleku päevakorda ka küsimused 

Kakukese rühma haisu probleemi kohta. 

A. Tilk: ventilatsioon ei toiminud. Mingi andur ei töötanud. Nüüd peaks probleem lahendatud 

olema. Vee- ja kanalisatsioonitööd ei mahu 2025 a. eelarvesse.  

2. Laste vedeliku tarbimine lasteaias. 

H.- L. Koosapoeg saatis koosoleku päevakorda ka vedeliku tarbimise lasteaias. Mureks see, 

kas lastele antakse piisavalt vett juua. Lapsed tunduvad janused olevat kui koju jõuavad. 

K. Peil: lapsed saavad piisavalt juua. Kui janu, siis õpetajad annavad. Lapsed saavad juua 

hommikusöögi kõrvale, siis kui väljast tulevad, vitamiini võtmise kõrvale. Kust küll sellised 

probleemid tulevad. Pöörduda õpetaja juurde kui mure. 

3. Ahja lasteaia ruumide projekteerimine 

A. Tilk: oleme projekteerijaga hädas. Hanke võitis kõige odavam pakkuja ja nüüd ei suuda 

oma tööd ära lõpetada. Tööde valmimise tähtaeg on ammu juba möödunud. Ahja 

lasteaiaruumid sel aastal kindlasti ei valmi. Heal juhul valmib projekt. 

4. Kauksi rühma liuväli 

M. Vares: Kauksi lasteaia hoovil suur liumägi. 13 last rühmas, aga vaid 3 last võivad minna 

suurele liumäele. Õpetajad ei taha vastutust võtta ja lubada väiksemaid lapsi suurele liumäele. 

Kauksi lasteaed sooviks saada väiksema liumäe väiksematele lastele. 

K. Peil: tuleks õpetajatega rääkida. Ei juhtu lastega midagi. 

5. Asendusõpetajad 

S. Saks: mina saatsin kirja ja poel senimaani saanud vastust. Kakukese laps lausa röökis, kuna 

oli uus asendusõpetaja. 

K. Peil: meil palju asendusi. Kakukese õpetajad haiged. Sattus tööle selline õpetaja, kes 

polnud seal varem olnud. Saatke palun kirjad mu töömeilile, mitte Eliisi.  

H.-L. Koosapoeg saatis päevakorda punkti suhkrutarbimise kohta lasteaias. 

WHO on andnud uued soovitused suhkrutarbimise osas. 



K. Peil: WHO soovituste järgi ei peaks üldse valget suhkrut tarbima. Soovitus oleks kasutada 

looduslikke magustajaid. See aga tõstab oluliselt toidu maksumust. Kui toit on ülitervislik, 

siis toidu hind mitmekordne.  

6. Muud küsimused 

 K. Kiho: lasteaia avatud uste päev oli tore üritus. Aga teade selle ürituse toimumise kohta tuli 

liiga hilja. 2 nädalat oleks piisav teavitusaeg.  

Tõstatati probleem seoses parkimisega. 

A. Tilk: parklasse täiendavad piirdeid ettenähtud pole. Parkla ehitati niigi suurem kui oleks 

pidanud olema. Ta näeb palju pahatahtlikku käitumist. Olen hommikuti mööda sõitnud ja 

suurt probleemi ei näe. Vaatame üle Kesk 40 maja juures oleva liikluskorralduse. 

K. Kiho: hoovialal sõidavad koolilapsed jalgratastega. Kas ei võiks maha joonida 

teekattemärgistuse? Saaks ka liiklust lastele õpetada sellega. 

A. Tilk: võiks selle ajastada linnas toimuvate teede teekatte märgistamisega. Tuleks kindlasti 

soodsam kui eraldi tellida. 

K. Kiho: ikka on veel Pihlapuu koduleht. Aga kuna valmib Põhjakaare lasteaia koduleht? 

K. Peil: vahepeal polnud kodulehe tegijal aega ning mingi aeg seisis asi juhtkonna taga. 

Põhjakaare lasteaia koduleht on peagi valmis. Tuleb ka mobiilis loetav koduleht.  

K. Parts: on probleem suitsetavate köögitöölistega parkla prügikast juures. 

K. Peil: neile on antud teada, et võivad suitseda vaid siis, kui vähem liikumist parklas. 

Kükitavad prügikasti taga. Räägime veel nendega, et kui suurem liikumine seal, siis sel ajal ei 

läheks suitsule. 

 

 

 

 

 




